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Podpora pečujících o dlouhodobě nemocné

vloženo: 10.6.2019, 14.05

Daniela PÍSAŘOVICOVÁ, moderátorka
--------------------
Už rok můžou lidé žádat o novou dávku dlouhodobého ošetřovného. Má jim alespoň z části
nahradit příjem, když doma pečují o své blízké. Praxe ale ukazuje, že na ni řada z nich
nedosáhne. Často jsou to třeba rodiny onkologicky nemocných nebo příbuzní umírajících.
Jednou z podmínek pro přiznání peněz je totiž nutnost předchozí sedmidenní hospitalizace
nemocného.

Pavla KUBÁLKOVÁ, redaktorka
--------------------
Pomoci rodinám vytvořit podmínky pro to, aby jejich blízký mohl zemřít doma. To je náplní práce Zuzany
Priesolové z ostravského mobilního hospice. Ze zkušenosti ví, jaký je pro rodiny problém moci být s blízkým
celou dobu. I proto před rokem uvítala vznik nové dávky dlouhodobého ošetřovného.

Zuzana PRIESOLOVÁ, sociální pracovnice, hospic Ondrášek, Ostrava
--------------------
Umožňuje to vlastně pracujícím blízkým osobám se postarat doma o nemocného člena rodiny.

Pavla KUBÁLKOVÁ, redaktorka
--------------------
Na dávku má nárok ten, kdo si platí nemocenské pojištění. Využít ji může až 90 dnů. Podmínkou ale je, že
jeho blízký byl nejméně 7 dní hospitalizovaný. To se ale ukázalo jako problém.

Zuzana PRIESOLOVÁ, sociální pracovnice, hospic Ondrášek, Ostrava
--------------------
Naši pacienti jsou hospitalizovaní na začátku léčby a potom po propuštění z nemocnice nás ještě nějakou
dobu nepotřebují. V momentě, kdy se ten zdravotní stav zlomí a oni potřebují pomoc druhé osoby, tak ta
hospitalizace tam není.

Pavla KUBÁLKOVÁ, redaktorka
--------------------
To byl i případ v rodině Barbory Slavíčkové. Její matka trpěla rakovinou plic. Zemřít chtěla doma. Když se
dcera zajímala o podmínky dávky, zjistila, že u nich nepřipadá v úvahu.
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Barbora SLAVÍČKOVÁ, bývalá pečující
--------------------
Když se o maminku chci postarat doma v tom smyslu, aby mohla doma zemřít, tak ji přece nedám na 7 dní
do nemocnice.

Pavla KUBÁLKOVÁ, redaktorka
--------------------
A právě na tento problém už při schvalování zákona upozorňovali někteří poslanci.

Jan BAUER, poslanec, místopředseda výboru pro sociální politiku /ODS/
--------------------
Spatřuju tu největší nevýhodu v té sedmidenní lhůtě a té nemožnosti si o ni požádat později než po uplynutí
těch sedmi dnů.

Vít KAŇKOVSKÝ, poslanec, místopředseda výboru pro zdravotnictví KDU-ČSL/
--------------------
Je potřeba se bavit i o zjednodušení té administrativy, protože někdy ty rodiny se skutečně zaleknou toho,
kolik je čeká povinností.

Radka MAXOVÁ, poslankyně, předsedkyně výboru pro sociální politiku /ANO/
--------------------
Budeme se snažit ještě přes náměstky apelovat na to, aby ministerstvo aktualizovalo tento zákon.

Pavla KUBÁLKOVÁ, redaktorka
--------------------
Samo Ministerstvo práce a sociálních věcí změny v zákoně připouští.

Tomáš MACHANEC, ředitel odboru sociálního pojištění, MPSV
--------------------
Připravujeme si analýzy a chceme vést diskusi s tou lékařskou komunitou, případně i s nějakými zástupci
sdružení onkologických pacientů.

Pavla KUBÁLKOVÁ, redaktorka
--------------------
Za 11 měsíců existence dávky ji využilo přes 3000 lidí. Stát vyplatil 34 000 000 Kč. Redakce a Pavla
Kubálková, Česká televize.


